

TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

October 2015 / Октябрь 2015 г.

New forms of tax returns

The Government approved the following tax return forms and the procedures for their filling:

- Notification for conducting on-site tax audit (FORM AUDIT STI-002);
- Sales Tax, Personal Income Tax, Royalty return for small entities (FORM STI-129, FORM STI-132, FORM STI-135);
- Sales Tax, Personal Income Tax, Royalty returns for medium-size entities (FORM STI-130, FORM STI-133, FORM STI-136);
- Sales Tax, Personal Income Tax, Royalty returns for other entities (FORM STI-131, FORM STI-134, FORM STI-137)

(Decreases of the Government of KR #698 and 699 dd October 9, 2015).

Government did not accept the proposed tax benefits for techno parks

The Government has given a negative opinion on the draft law on amendments to the Tax Code providing certain tax benefits to the residents of techno parks (Decree of the Government of KR #693 dd October 8, 2015).

VAT exemption for import of grain

The Government proposes to exempt import of grain from VAT till January 1, 2020 (Decree of the Government of KR #710 dd October 14, 2015).

Новые формы налоговой отчетности

Правительство утвердило следующие формы налоговой отчетности и порядок их заполнения:

- Предписание на право проведения выездной проверки (FORM AUDIT STI-002);
- Отчеты по налогу с продаж, подоходному налогу и роялти для субъектов малого предпринимательства (FORM STI-129, FORM STI-132, FORM STI-135);
- Отчеты по налогу с продаж, подоходному налогу и роялти для субъектов среднего предпринимательства (FORM STI-130, FORM STI-133, FORM STI-136);
- Отчеты по налогу с продаж, подоходному налогу и роялти для прочих организаций (FORM STI-131, FORM STI-134, FORM STI-137).

(Постановления Правительства КР №698 и №699 от 9 октября 2015 года).

Правительство отклонило налоговые льготы для технопарков

Правительство дало отрицательное заключение на проект Закона об изменениях в Налоговом Кодексе в части налоговых преференций резидентам технологических парков (Постановление ПКР №693 от 8 октября 2015 года).

Освобождение импорта зерна от НДС

Правительство предлагает освободить импорт зерна от уплаты НДС до 1 января 2020 года (Постановление ПКР №710 от 14 октября 2015 года).

Proposed changes in social insurance legislation

In October, the Government submitted a draft law on cancellation of payments to the fund of employees' rehabilitation to the Parliament.

<http://kenesh.kg/lawprojects/lps.aspx?view=projectinfo&id=233619>

The Social Fund of the KR submitted for public discussion a draft of law on changes to the state social insurance legislation. Among the proposed changes it is proposed to include the revenues from the services rendered to the subject of social insurance contributions.

<http://www.gov.kg/?p=65969&lang=ru>

Government proposed some changes in Tax Code

The Government of the KR submitted for a public discussion a draft law on the following changes in the Tax Code:

- on exemption from VAT import of veterinary vaccines and drugs;
- increase of zone coefficients for property tax purposes from 1 to 1.5 (except for Bishkek, Osh and Jalalabad cities) and from the range 0.3-1.2 to 1-3 for Bishkek, Osh and Jalalabad cities.

<http://www.gov.kg/?p=65973&lang=ru>

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Предлагаемые изменения в законодательство о социальном страховании

В октябре Правительство внесло на рассмотрение Парламента законопроект об отмене отчислений в фонд оздоровления трудящихся.

<http://kenesh.kg/lawprojects/lps.aspx?view=projectinfo&id=233619>

Социальный фонд КР вынес на общественное обсуждение законопроект об изменениях в законодательство о государственном социальном страховании. Среди предлагаемых изменений, помимо прочего, – включение доходов, полученных по договорам возмездного оказания услуг, в объект начисления страховых взносов.

<http://www.gov.kg/?p=65969&lang=ru>

Правительство предлагает отдельные изменения в Налоговый Кодекс

Правительство вынесло на общественное обсуждение законопроект о следующих изменениях в Налоговый Кодекс:

- освобождение от НДС импорта вакцин и лекарственных средств для животных;
- увеличение зонального коэффициента с 1 до 1.5 (за исключением городов Бишкек, Ош и Джалалабад) и диапазон коэффициентов с 0.3-1.2 до 1-3 для городов Бишкек, Ош и Джалалабад.

<http://www.gov.kg/?p=65973&lang=ru>

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.